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Vážení Hnúšťania,

kým svoje vízie a bežní ľudia  ni jako neprepojení na

politiku  sa spoji l i a ukázali , že v Hnúšti chcú zmenu.

Vašu podporu pri jímam strašne šťastný, som na vás

všetkých veľmi hrdý, ale zároveň víťazstvo pri jímam s

pokorou a uvedomením si veľkého záväzku. Je to

záväzok voči Vám všetkým, ktorí ste mi dal i svoj hlas a

rovnako výzva, aby som ostatných našich občanov

presvedčil prácou svojou, prácou svojho tímu, ktorý

zostavíme a spoluprácou so všetkými, ktorí majú s

našim mestom dobré úmysly. Verím, že toto volebné

obdobie bude pokojné, tvorivé a úspešné. Sľubujem,

že budem v práci postupovať vždy rozvážne a o naj

dôležitejších rozhodnutiach sa budem radiť nielen s

poslancami, členmi komisií a výborov miestnych častí,

ale so všetkými občanmi – či už dotazníkmi v mests

kých novinách, alebo verejnými stretnutiami občanov s

primátorom a poslancami. Prvé stretnutie zorganizu

jeme v mesiaci február 201 9. Ďakujem končiacemu pri

mátorovi Michalovi Bagačkovi za všetky dobré veci,

ktoré počas svojho pôsobenia pre mesto urobil a ve

rím, že využije svoju pozíciu, aby Hnúšti pomáhal aj

naďalej. Gratulujem aj novozvoleným poslancom a

podávam im ruku na dobrú spoluprácu. Myslím si, že

do zastupiteľstva sa dostal i schopní ľudia. Ďakujem

všetkým priateľom, ktorí stál i celý čas pri mne, pomá

hali a veri l i mi, hoci som do súboja vstupovali z pozície

outsidera. Ďakujem všetkým občanom, ktorí mi v ce

lom predvolebnom období prejavovali podporu a dávali

mi energiu. Z rozhovorov s Vami vnímam, že ste dos

tal i nový impulz a novú nádej – množstvo nových ľudí

sa chce zapájať do spravovania mesta rôznymi spô

sobmi a ja urobím všetko pre to, aby aktívni občania

dostal i šancu angažovať sa a pomáhať. Sľubujem, že

Vás nesklamem a prosím Vás o trpezlivosť, pretože

nie je možné robiť všetko naraz. Aj v Hnúšťanskom

hlase odo mňa budete dostávať všetky informácie o

aktuálnom dianí. Ešte raz veľmi pekne ďakujem za

Vašu dôveru.

PhDr. Roman Lebeda, novozvolený primátor mesta

Milí moji spoluobčania,

čitú a vždy o tom rozhodnú voliči . Tak je to správne, tak

je to zaužívané v demokratickom štáte. Svoju funkciu

som vykonával 1 6 rokov a mojou snahou bolo vždy

myslieť na to, aby sa v našom meste dalo existovať a

dobre žiť. Preto sme sa pusti l i do budovania priemy

selného parku, preto sme sa snažil i získať čo najviac

financií na opravu škôl, škôlok, na rekoštrukciu infra

štruktúry, námestia, budovanie ihrísk, športovej haly,

odpadové hospodárstvo a mnoho ďalších projektov, kto

ré mali a majú prispieť k zvýšeniu kvality života v našej

Hnúšti . Či to bolo dosť, alebo sa mohlo urobiť viac,

neviem. Čo však viem, je to, že v týchto rokoch som

venoval celú svoju energiu pre naše mesto a viem, že sa

môžem každému smelo pozrieť do očí. Za túto možnosť

sa chcem veľmi pekne poďakovať predovšetkým všetkým

tým mojim spoluobčanom, ktorí mi počas týchto rokov

veri l i a podporovali ma. Chcem sa poďakovať všetkým

mojim spolupracovníkom z mestského úradu, poslancom

mestského zastupiteľstva, organizácií mesta, škôl, škô

lok, ďalších vzdelávacích zariadení, spoločenským orga

nizáciám, športovým klubom, cirkvám či jednotl ivcom.

Pevne dúfam, že sa v nasledujúcom období podarí,

okrem smelých plánov nového vedenia, uskutočniť aj

akcie, ktoré sú v štádiu rozpracovania a treba ich len

dotiahnuť. Myslím tým  zberový dvor, kompostéry pre

rodinné domy, investičné akcie v priemyselnom parku,

rekonštrukcia telocvične v ZŠ J.F. Rimavského, rekon

štrukcia prístavby kultúrneho domu, rekonštrukcia Perti

valdského vily, komunitné centrum, skládka odpadu a

podobne. 1 6 rokov beriem ako skvelú skúsenosť pre mo

ju osobu, ako možnosť poznať množstvo skvelých a

šikovných ľudí, bolo mnoho pekných i ťažkých chvíľ a ja

budem rád na toto obdobie spomínať.
Prajem nášmu mestu, aby sa mu dari lo, aby nové vede
nie naplni lo očakávania obyvateľov Hnúšte, aby sa zlep
šovala kvalita života nielen u nás, ale v celom regióne.

Mgr. Michal Bagačka

po ulynulých voľbách do samospráv

miest a obcí sa v našom meste vyše

1 300 občanov rozhodlo o zmene na

poste primátora mesta. Túto sku

točnosť samozrejme rešpektujem a

veľmi dobre si uvedomujem, že funk

cia primátora je vždy len na dobu ur

naozaj sa to stalo a Dávid vyhral

nad Goliášom. Nebol to rovno

cenný súboj – úradujúci primátor

vždy má vo voľbách množstvo vý

hod. Som rád, že som sa v kam

pani nezníži l k podpásovým úto

kom a prezentoval som predovšet
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tvorenie nových pracovných miest, ktoré budú atrak
tívne aj pre mladých, vysokoškolsky vzdelaných ľudí.
Určite nie okamžite, ale o také 3 – 4 roky by ich mohli
byť desiatky,“ ozrejmil víťaz volieb a pripomenul, že do
komunálnej pol itiky sa vracia z prostredia hotelového
biznisu. „Pôsobil som v regióne, ktorý nie je z hľadiska
prírodných daností tak atraktívny, ako ten okolo Hnúšte.
A napriek tomu to tam funguje. Som si istý, že môže aj
u nás. Ľudia so skúsenosťami v zahraničí sa budú môcť
vrátiť domov a uplatniť práve v cestovnom ruchu. No a
keď sa k tomu podarí pritiahnuť nejakých investorov zo
sféry priemyslu, bude to, samozrejme, ešte lepšie.“ Ro
mana Lebedu mnohí v Hnúšti a širšom okolí poznajú aj
ako dobrovoľníka a organizátora rôznych akcií. Napos
ledy zaujal záchranou historického mosta v Maši, kde
úspešne prebehla druhá etapa obnovovacích prác.
„Teraz budem mať v programe zložitejšie veci, no ne
znamená to, že o spomínané aktivity sa nebudem za
ujímať. Ich organizáciu odovzdám novým ľuďom, kto
rých budem podporovať. Môj program je mimoriadne
rozsiahly a chcem ho postupne realizovať. Cítim silnú
dôveru ľudí a aj to, že sa tešia. Zmena im dala novú ná
dej, “ povedal a zdôraznil , že chce ľudí viac zapojiť do
komunitného diania, aby sa podľa neho naučil i spájať a
nie rozdeľovať. „V Hnúšti vyrastá nová generácia, ktorá
chce byť hrdá na svoje mesto, len potrebuje inšpiráciu.“
Na otázku, ako vníma svoj volebný úspech, má Lebeda
jednoznačnú odpoveď: „Pre mňa je to pomyselné ví
ťazstvo Dávida na Goliášom. Bežní ľudia, ktorí nie sú
prepojení s miestnou politikou, sa spoji l i , aby ukázali , že
chcú zmenu. Som jedným z nich a chcem naďalej zos
tať ich súčasťou. Mám v pláne dať im do rúk viac rozho
dovacích právomocí, a to viacerými spôsobmi – rozší
rením komisií o viac členov, vytvorením občianskych
rád na sídl iskách a mestských častiach, pravidelnými
prieskumami verejnej mienky.“ Lebeda sa tiež vyjadri l ,
že má v pláne vniesť viac transparentnosti a otvorenosti
do samosprávy. „Napríklad vyhotovovaním videozázna
mov zo zastupiteľstiev. Úrad musí prísť bl ižšie k ľuďom
a neustále sa o nich zaujímať, nielen raz za štyri roky.
Verím, že keď sa vytvorí súdržnejšia komunita, posilní
sa hrdosť mesta aj dôvera ľudí v prácu môjho úradu.“

Zdroj: Marcela Ballová / Novohradské noviny

Za primátora mesta bol zvolený Roman Lebeda, PhDr. , nezávislý kandidát s počtom hlasov 1 302.
Za poslancov Mestského zastupiteľstva boli zvolení :

Po šestnástich rokoch sa v primátorskom kresle Hnúšte
zmení tvár. Podľa definitívnych výsledkov komunálnych
volieb, zaznamenaných Štatistickým úradom SR, v ňom
vystrieda Michala Bagačku bývalý viceprimátor Roman
Lebeda. Dôveru mu prejavilo 1 302 oprávnených voličov.
Tridsaťpäťročný prvý muž Hnúšte sa v minulosti netaj i l
tým, že mesto, v ktorom žije, je pre mladých a tiež inves
torov neatraktívne. Mrzel ho odliv vzdelaných a šikovných
ľudí na západ našej kraj iny alebo za hranice. Verí, že
postupne sa to zmení. Tvrdí, že v poslednom období
Hnúšťa kultúrne vyrástla. „Achil lovou pätou mesta je ne
atraktívna ponuka pracovných miest. Mladí skončia školu
a odídu do Banskej Bystrice, Bratislavy a ďalej, pretože v
rodnom meste si nedokážu nájsť prácu, adekvátnu ich
vzdelaniu. Tiež ohodnotenú tak, aby si mohli dovoliť splá
cať auto, byt, respektíve dopriať niečo viac, nielen uspo
kojiť základné životné potreby,“ vyjadri l sa s tým, že z je
ho spolužiakov zo strednej školy zostal i žiť v Hnúšti len
dvaja – traja. „Pamätám si Hnúšťu spred dvanástich ro
kov. Ak chcel ísť niekto v piatok večer von s partiou, mu
sel si v bare rezervovať stôl. Dnes tu žije okolo 7tisíc
ľudí, avšak len na papieri. Keby sa spravilo náhodné sčí
tanie v nejakom okamihu, bolo by toto číslo aj o niekoľko
stovák nižšie.“ Podľa Lebedu sa chcú mladí uchytiť v za
ujímavejších, lepšie platených zamestnaniach, nie v pá
sovej výrobe za minimálnu mzdu. „Na tomto by som chcel
začať pracovať, aby sme sa snažil i získať investorov a
zároveň, aby sa mesto aktívne zapoji lo do tvorby pra
covných miest. Napríklad aj vybudovaním domova pre
seniorov,“ predostrel nový primátor poukazujúc na Hnúš
ťanky, ktoré opatrujú dôchodcov v Rakúsku. „Takto by si
našl i prácu doma. Desiatkam rodín by sa tak domov vrá
ti la mama,“ podotkol. Potenciál regiónu vidí aj v rozvoji
cestovného ruchu. V tomto smere sa určite musí mesto
chopiť iniciatívy. Rozbehnúť procesy, ktoré môžu byť zá
kladom rozvoja podnikania v tejto oblasti . Znamená to vy

1 . Martin Pliešovský, Mgr. , SNS, 1 067
2. Danka Kiráľová, Ing. , MPH, nezávislý kandidát, 961
3. Grigori j Šamin, Mgr. , nezávislý kandidát, 71 7
4. Marián Petrok, Mgr. , DS, 704
5. Hilda Ginisová, KDH, 558
6. Marianna Balašková, PaedDr. , nezávislý kandidát, 545
7. Katarína Moncoľová, Mgr. , nezávislý kandidát, 545

Výsledky volieb z 1 0. novembra 201 8 v meste Hnúšťa

Roman Lebeda: Problémom Hnúšte je neatraktívna ponuka práce



Vážení čitatel ia, v roku 201 8 si pripomíname niekoľko
významných historických udalostí, ktoré formovali dej iny
nášho národa a štátu. Určite ste boli z médií, či rôznych
podujatí informovaní o osudových osmičkách našich
dejín. Tento článok sa nebude venovať globálnym či
celoštátnym udalostiam spojených s našou históriu, ale
krátkou, no za to na udalosti bohatou kapitolou našich
regionálnych dejín a to vzniku okresu Hnúšťa, ktorý ako
územnosprávna administratívna jednotka existoval v
rokoch 1 938  1 945. Počas svojej existencie existoval v
dvoch štátnych útvaroch a to v tzv. druhej Českoslo
venskej republike a od 1 4. marca 1 939 do svojho zániku
v Slovenskom štáte (od pri jatia ústavy 21 . 7. 1 939
Slovenskej republike). Dátum vzniku, ako aj samostatný
vznik, okresu Hnúšťa bol výsledkom Viedenskej arbitrá
že z 2. novembra 1 938. Vtedajšie Československo
strati lo arbitrážnym rozhodnutím jednu pätinu svojho
územia v prospech Maďarska. Na odstúpenom území
sa nachádzalo aj okresné mesto Rimavská Sobota. Na
základe úprav hranice vyvstala potreba vytvoriť nové
pohraničné okresy a tu sa začala písať história nášho
okresu. Je len ťažké si predstaviť, aké boli pre obyva
teľov okresu náročné prvé mesiace jeho existencie.
Všetky úrady museli byť čo najskôr evakuované z
Rimavskej Soboty do nového sídla okresu, ktoré však
ešte nebolo určené, preto sa dočasne presťahovali do
Likiera a Hnúšte. Problém s určením nového okresného
mesta bol najmä v geografickej rozlohe bývalého okresu
a počte obyvateľov nového určeného mesta, či obce.
Proti zvoleniu obce Hnúšta za hlavné okresné sídlo
protestovali vládni komisári okolitých obcí s vyšším
počtom obyvateľstva (Hnúšťa bola v počte obyvateľstva
až na štvrtom mieste za Kokavou nad Rimavicou,
Klenovcom a Tisovcom). Nakoniec sa však ako spádo
vá obec rozložená v strede nového okresu stala sídlom
a to na základe zákona č. 1 90/1 939 Zz. o verejnej
správe vnútornej. Novovzniknutý okres Hnúšťa patri l do
Pohronskej župy so sídlom v Banskej Bystrici. Na jeho
rozlohe 762 km2 bolo evidovaných 36 301 obyvateľov.
V okrese sa nachádzalo 7 323 domov s hustotou
obyvateľstva 44.1 obyvateľa na 1 km2. Územná správa
sa skladala z 1 3 notariátov, ktoré predstavovali najnižší
článok štátnej správy a to – Tisovec, Hnúšťa, Klenovec,
Kokava nad Rimavicou, Lukovištia, Lom nad Rimavicou,
Melecheď (Teplý Vrch), Hrachovo, Rimavská Baňa,
Veľká Suchá, Rovné, Nižný Skálnik a Hrušovo. Za
zmienku stojí spomenúť, že v prvých rokoch existencie
okresu bol pod správou okresu Hnúšťa aj notariát Lom
nad Rimavicou, ktorý bol na základe zákona č. 50/1 941
Zz. pripojený k okresu Brezno nad Hronom. S jeho
odpadnutím strati l náš okres tri podriadené obce, čím sa
definitívny počet obcí ustál i l na počte 53. Naši pred
kovia to nemali v tej dobe jednoduché. Prvé mesiace
existencie boli poznačené maďarskou agresiou v novom
pohraničí, ktoré v menšej miere pretrvávali až do
vyhlásenia povstania a následnej okupácie. K pohra
ničným sporom sa pridal i aj ekonomické a sociálne
problémy spojené s novovzniknutou situáciu. Najmä
pohraničné obce trpeli značnou biedou kvôli tomu, že
ich spádové mesto bolo Rimavská Sobota. Po arbitráži
sa ocitl i bez ciest a elektriny, keďže všetko sa tiahlo na

bývalé okresné mesto. Tento problém sa snažilo
vedenie okresu odstrániť počas celej jeho existencie a
mnoho ciest, ktoré používame dodnes, bolo vybudo
vaných v tomto období. Jednalo sa najmä o cesty
spájajúce východnú časť okresu s obcou Hnúšťa.
Obyvatel ia okresu v rokoch 1 938  1 944 spoznávali
nové veci ako taxislužbu, rozvíjajúcu sa autobusovú
dopravu, sanitnú službu, hospodársku konjunktúru,
dochádza k pozdvihnutiu kultúrneho a mravného života
v kresťanskom duchu. Obyvatel ia okresu však neostal i
uchránení pred prenasledovaním židovskej minority,
samovoľnými prejavmi členov Hlinkových gárd, či
prenasledovaním politických oponentov režimu. Vojna
sa nášmu územiu vyhýbala až do vypuknutia SNP a
následnej okupácii nemeckou brannou mocou. Okres
Hnúšťa bol postupne na prelome rokov 1 944/1 945
postupe oslobodzovaný rumunskou a sovietskou armá
dou. Po oslobodení prevzali moc v okrese revolučné
národné výbory a bolo len otázkou času, kedy sa
územnosprávne pomery vrátia späť k roku 1 938. Stalo
sa tak nariadením predsedníctva Slovenskej národnej
rady zo dňa 6. marca 1 945, ktoré vo svojom druhom a
treťom odseku hovorí: „Zmena sídiel okresov nastála po
30. septembri 1 938 sa zrušuje. Sídlami jednotl ivých
okresov sú tie obce, ktoré boli týmito 30. septembra
1 938. Obce ktoré boli po 30. septembri odpojené od
svojich okresov, vracajú sa naspäť do týchto pôvodných
okresov." Na základe spomínaného nariadenia v marci
1 945 okres Hnúšťa po svojej takmer 7 ročnej existencií
zanikol a sídlom okresu sa stala Rimavská Sobota.
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Osemdesiat rokov od vzniku okresu Hnúšťa

Budova Okresného úradu v Hnúšti postavná v r. 1 942

Budova Obecného úradu v Hnúšti

Autor : Mgr. Viktor Brádňanský
Zdroj: ŠA SR Rimavská Sobota, AMSNP B. Bystrica.
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Počas dní 1 2.  1 6.1 1 .201 8 bola vo vestibule MsKS

Hnúšťa, v spolupráci s o.z. Rodon Klenovec, MsKS

Hnúšťa a mestom Hnúšťa inštalovaná výstava pod

názvom OKRES HNÚŠŤA (1 938  1 945) s prednáškou

historika Mgr. Viktora Brádňanského. Jeho výstavy a

odbornej prednášky sa zúčastni l i nielen študenti

Gymnázia Mateja Hrebendu, žiaci ZŠ Janka Francisciho

Rimavského a ZŠ Klokočova, taktiež aj široká verejnosť. Foto: MsKS

Malohont mojimi očami
Srdečne vás pozývame na vernisáž výstavy fotografií

zo súťaže Malohont mojimi očami 201 8, ktorá sa usku

toční v Knižnici prof. Štefana Pasiara v Hnúšti v stredu,

1 2.1 2.201 8 o 1 6:00 hod. Počas výstavy sa dozvieme

mená autorov víťazných fotografií, ktoré si budete

môcť spolu s ďalšími pozrieť v priestoroch knižnice až

do konca marca 201 9. V tomto roku sa do súťaže za

poji lo 27 fotografov vo veku od 1 6 do 76 rokov nielen z

obcí zaradených do územia Miestnej akčnej skupiny

MALOHONT, ale aj z miest ako Rimavská Sobota,

Tornaľa, Brezno či Banská Bystrica. Zo 1 32 fotografií

bolo 1 9 vyradených kvôli nesplneniu podmienok súťa

že, pričom najčastejším dôvodom bola nedostatočná

veľkosť, nedodržanie maximálneho počtu a miesta

zhotovenia fotografií. Zvyšných 1 1 3 fotografií postúpilo

do hlasovania verejnosti , ktoré prebiehalo začiatkom

novembra tohto roka. Najviac z nich súťažilo v

kategóri i Prírodné krásy (51 ), potom nasledovali kate

górie Ľudia a život (23), Naše obce (20) a kategória

Kultúrne dedičstvo (1 9). O víťazoch v jednotl ivých ka

tegóriách rozhodovala okrem verejnosti aj hodnotiaca

komisia. Mená víťazov jednotl ivých kategórií spoz

náme už počas otvorenia výstavy v Hnúšti v stredu ,
1 2. 1 2. 201 8, ktoré nám spríjemní Spevácky zbor pri

Základnej umeleckej škole v Hnúšti. Všetci ste vítaní.

Gemerský zvonček
Už ôsmykrát „zazvonil“ zvonček na recitačnej súťaži Ge

merský zvonček, ktorú každoročne organizuje naša škola

– ZŠ Janka Francisciho Rimavského Hnúšťa. Je to ojedi

nelá recitačná súťaž, v ktorej sa stretnú talentovaní reci

tátori – prváčikovia z blízkeho okolia mesta Hnúšťa. Aj

tento rok prišlo ukázať svoj talent 1 2 súťažiacich – prvá

kov zo ZŠ Tisovec, ZŠ Rimavská Baňa, ZŠ Klokočova a

zo ZŠ Janka Francicsiho Rimavského. Umiestnenie:

1 . miesto: Simonka Mániová (ZŠ Tisovec)

2. miesto: Evka Ňuňuková (ZŠ J.F.R. , Hnúšťa)

2. miesto: Lukáško Szendrei (ZŠ J.F.R. , Hnúšťa)

3. miesto: Natálka Angerová (ZŠ Klokočova Hnúšťa)

Všetci zúčastnení boli odmenení  víťazi získali diplom,

vecný dar a sladkú odmenu. Ostatní recitátori si od

niesl i na pamiatku pochvalné uznanie spolu so sladkou

odmenou. Ďakujeme všetkým za účasť a už teraz sa

tešíme na ďalšie stretnutie o rok.

Zdroj: zsnrhnusta.edupage.org

Ing. Miroslava Vargová, manažérka MAS MALOHONT
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Mesto Hnúšťa sa môže tešiť, že ďalším vykročením vpred sa opäť o niečo viac

priblíži lo k návštevníkom, ale aj občanom nášho mesta. Po niekoľkomesačnej práci

grafikov a pripomienkovania, či zo strany mesta, ale i poslancov MsZ, bola nová mapa

mesta Hnúšťa namontovaná a umiestnená na informačnej tabul i na ul ici Hlavnej (za

obchodným domom). Mapa okrem základnej orientácie v meste a okolí poskytuje

prehľad o uliciach Hnúšte, dôležitých inštitúciách, telefónnych číslach, športoviskách,

kultúrnych pamiatkach, zdravotníckych zariadení. Mapa je doplnená o pekné fotografie

Hnúšte a jej prírody.Veríme, že mapa splní svoj účel a bude nám všetkým nápomocná.

V uplynulých dňoch boli ukončené práce na vybudovaní spevnenej

plochy pre dočasné parkovanie 1 0 osobných áut a jedého miesta pre

ZŤP, ktoré bude v budúcnosti označené vodorovných značením a

dopravnou značkou. Stavebné práce boli prevedené bez problémov a v

termíne, za čo ďakujeme firme PURSTAV,s.r.o. . Taktiež ďakujeme

dotknutým občanom za zhovievavosť a trpezlivosť pri real izácií prác.

Mapa mesta

Nové parkovacie miesta

Mesto pristúpilo k oprave povrchu vozovky mosta. Pôvodné drevené časti vozovky,

ktoré sú vplyvom veku a napadnutia hubami poškodené budú nahradené novými

drevenými časťami impregnovanými voči škodcom a hubám. Tento most ako jediný

v miestnej časti Maša slúži na prechod občanov k svojim domom. Mesto ho

rekonštruuje prostredníctvom firmy PURSTAV s.r.o. Pre bezpečný prechod je dôležité

aj to, aby v súčasnosti most nebol zaťažený častým prejazdom ťažkých nákladných

áut. Na mieste je osadená aj dopravná značka, ktorá zakazuje prechod pre motorové

vozidlá, presahujúce celkovú hmotnosť 3,5t. Do budúcnosti je potrebné zaoberať sa aj

spevnením niektorých spodných častí, ktoré tvoria nosný systém, respektíve je nutné

celý most rekonštruovať ako celok, vrátane murovanej klenby. Počas prebiehajúcich

práce prosíme občanov o tolerantnosť.

Most v miestnej časti Maša

V dnešných dňoch sa podľa harmonogramu uskutočňujú dokončovacie

práce na rekonštrukcii Materskej školy Nábrežie Rimavy. V blízkej bu

dúcnosti sa prevedie odvodnenie chodníka pred triedami 5 a 6, kde dlhé

roky počas dažďov stála voda. Zároveň prebiehajú aj prípravné práce,

montáž lešenia na fasáde a asanačné práce jestvujúcich konštrukcií,

ako asanácia bleskozvodov, klampiarskych konštrukcií a pôvodných

drevených okien a vonkajších dverí, ktoré budú vymenené za plastové.

Projekt rieši zateplenie objektu kontaktným zatepľovacím systémom,

vrátane zateplenia strechy. Po prevedení rekonštrukcií podľa PD

budova bude spĺňať tepelnotechnické požiadavky na dané stavby, za

radená bude do energetickej triedy B. Spotreba energie klesne o

41 ,87%. Celková cena vrátane DPH je 245.579,92 € (1 95.000,€ z

dotácie Úradu vlády, zostatok dofinancuje mesto). Odhadovaný termín

ukončenia rekonštrukcie je podľa projektu koniec novembra 201 8.

Rekonštrukcia druhej materskej školy

Čo nové, Hnúšťa?

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk
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Zdroj: mesto.hnusta.sk

Starostl ivosť a pomoc s túlavými psíkmi, ktoré v Hnúšti

odchytí mestská polícia (MSP), zabezpečujú okrem

policajtov aj tri dobrovoľníčky – Miroslava Hochmanová a

Oxana Lukáčová z Hnúšte, ako aj Anna Krankušová z

miestnej časti Hačava. Všetky tri za svoju záslužnú a

obetavú prácu v prospech opustených zvierat dostal i

tohto roku od mesta oficiálne poďakovanie. „Pomáhajú

nám dlhodobo. Sú dobrovoľníčkami v Slovenskej al iancii

ochrancov zvierat, ktorá má sieť nielen po celom Slo

vensku a i v Čechách, kde sa im už tiež podari lo umiest

niť aj psy od nás,“ povedal náčelník MsP, Milan Migaľa.

Ako pokračoval, A. Krankušová u seba doma dočasne

poskytuje prístrešie pre psy, najmä keď ide o šteniatka,

alebo zranené psíky, ktoré potrebujú špeciálnu sta

rostl ivosť. M. Hochmanová sa zase veľkou mierou za

sadila o to, aby bol v Hnúšti vybudovaný prvý priestor pre

voľný pohyb psov v lokalite pri Ul ici 1 . mája. „Tretia

dobrovoľníčka, O. Lukáčová, má pri svojom rodinnom do

me neraz aj vyše desať cudzích psíkov. Nedávno pomoh

la so šteňaťom, ktoré sme našli a nemali sme v našich

podmienkach šancu postarať sa oň,“ dodal Migaľa.

Ročne odchytia 50 psov, k novým majiteľom z nich

smeruje 20. MsP podľa údajov náčelníka každoročne

odchytí v Hnúšti na verejných priestranstvách okolo 50

psov. „Napríklad vlani ich bolo 51 . Z nich u 39 sa nám

podari lo identifikovať ich držiteľov, u zvyšných 1 2 nám

s umiestnením do náhradnej starostl ivosti pomohli

práve spomínané tri dámy. Avšak aj pri tých 39

zistených držiteľoch nám v niektorých prípadoch tak

isto pomohli , pretože sa stalo, že pôvodný majiteľ psa

zomrel, bol po mozgovej príhode a nedokázal sa už o

zviera postarať, alebo sa odsťahoval a psa nechal v

meste,“ ozrejmil náčelník. Celkovo tak uvedené tri

dobrovoľníčky ročne pomôžu umiestniť do nového

domova zhruba 20 psov. Problém s túlavými zvie

ratami je obzvlášť pálčivý práve v našom okrese, kde

nefunguje ani jediný útulok. Najbl ižšie sú až v Brezne,

Revúcej, Lučenci a Fiľakove. V Rim. Sobote má pos

taviť útulok s podporou samosprávy občianskej zdru

ženie Šťastné labky, zatiaľ však k výstavbe nedošlo.

Zdroj: echoviny.sk

Foto: súkromný archív Miroslavy Hochmanovej

Na sídl isku Nábrežie Rimavy, za dielňami Mestského

bytového podniku, bolo realizované takzvané ekologické

venčovisko pre psov. Práce realizovala firma BMP

Slovstav,s.r.o. Hnúšťa. Bolo nevyhnutné sa zamyslieť nad

kultúrou občanov, kde z desiatich venčiacich ľudí len

jeden upratal exkrement po svojom psovi a zabezpečiť

tak riešenie životných potrieb psov. V blízkej budúcnosti

bude venčovisko sprístupnené a dúfame, že aj okolie

bytových domov bude čistejšie.

Venčovisko

Mestskej políci i v Hnúšti pomáhajú s túlavými psíkmi aj tri dobrovoľníčky
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Mestečko Hnúšťa bolo v piatok 23.1 1 .201 8 miestom

Čarovnej studničky. Gemersko – malohontské osvetové

stredisko z Rimavskej Soboty, v zriaďovateľskej pôsob

nosti Banskobystrického samosprávneho kraja, tu vďaka

projektu, ktorý z verejných zdrojov podpori l Fond na pod

poru umenia vytvori lo celodenné edukačné aktivity v ob

lasti tradičnej ľudovej kultúry. Svoje aktivity začali už

zavčas rána v Gymnáziu Mateja Hrebendu v Hnúšti a to

tvorivými remeselnými dielňami. Odborné pracovníčky

GMOS prezentovali dávne remeselné tradície, a to na

hrnčiarskom kruhu predvádzala Ing. Magdaléna Kanto

rová, výrobu cigánskych tkaničiek prezentovala Mgr. Kris

tína Lendvorská, Mgr. Anetta Cvachová prezentovala via

nočné ozdoby. V ďalšej triede Mgr. Stanislava Zvarová

prezentovala tradičný odev. Hudobnú dielňu lektoroval

člen o.z. RODON Klenovec Mgr. Viktor Brádňanský a to

hudobný nástroj hel igónku. Ľudovú pieseň z Muráňa učil i

členky FS Vepor z Klenovca Viktória Dovalová a Renáta

Brndiarová. Záver patri l tanečnej dielni, do ktorej sa pridal

tanečník FS Vepor z Klenovca, Denis Šimonič. Tieto

edukačné aktivity sme prezentovali aj v Základnej škole

Centrum v Hnúšti, kde sme doplni l i výrobu mydiel, ple

tenie s pedigom. Popoludnie Čarovná studnička zaplni la

Dom kultúry Janka Francisciho Rimavského. Od 1 5tej

hodiny sme realizovali prezentáciu tradičného hudobného

nástroja gajdy, s lektorom Mgr. Andrejom Babiarom z

Čo všetko dokázala vykúzliť Čarovná studnička

Horných Príbeliec. Prezentáciu tradičnej party lekto

rovala Mgr. Monika Zapletalová z Horných Príbeliec a

výrobu zápästkov Mgr. Alexandra Kossarová z Podpo

l ianskeho osvetového strediska zo Zvolena. Od 1 8:00

sme si pre verejnosť pripravil i Folklórny večer, v ktorom

sa predstavil i regionálne folklórne kolektívy, a to: Dets

ký folklórny súbor Zrkadielko z Hnúšte, Ženská spe

vácka skupina Skaliny a Mužská spevácka skupina

Húžva z Hnúšte. Sólistka speváčka Andrejka Vranská,

Folklórny súbor Háj z Rimavskej Soboty, Dievčenská

spevácka skupina Zornička, Detský folklórny súbor

Mladosť, Folklórny súbor Vepor z Klenovca so spe

váckou ženskou a mužskou skupinou a heligonkármi. Z

Revúcej zavítal Folklórny súbor Lykovec. Program slo

vom sprevádzala Stanislava Zvarová. Svojim hudob

ným umením Folklórny večer obohati l i muzikanti Ľubo

Hudák, Dominik Václav, Patrik Korfant, Michal Zelinka,

ktorí hudobne sprevádzali I I . Gemersko – malohontskú

ľudovú tancovačku. Súčasťou tancovačky bola škola

tanca zo Spiša, s výbornými tanečnými lektormi Mare

kom Sabolom a Júliou Leškaničovou z Bardejova.

Srdečne ďakujeme všetkým účastníkom a spoluorga

nizátorovi  Mestskému kultúrnemu stredisku v Hnúšti.

Mgr. Stanislava Zvarová,

odborná pracovníčka GMOS Rimavská Sobota

Foto: Peter Poboček
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Deň nevidiacich v Hnúšti
V okrese Rimavská Sobota už dlhodobo si Deň

nevidiacich pripomíname uctením si Mateja Hrebendu pri

jeho pomníku  pamätníku v Hačave (odhali l i ho v roku

1 968). V stredu 7.1 1 .201 8 si predstavitel ia mesta Hnúšťa,

zástupcovia UNSS a predstavitel ia cikrvi, ucti l i pamiatku

tejto udalosti položením kytice pri pomníku. 1 3. novembra

sa v roku 1 745 narodil Valentin Haüy (Oj) v Picardi i , ktorý

založi l v r. 1 784 prvý výchovnovzdelávací ústav pre ne

vidiacich v Paríži. Neskôr v r. 1 786 vznikol ústav nevi

diacich detí. Jeho cieľom bolo poskytnúť vzdelanie a

zároveň naučiť ich manuálne pracovať. Aktivity fran

cúzskeho nadšenca sa dostal i aj za hranice a v r. 1 806

ho pozval ruský cár Alexander I . do SanktPeterburgu,

aby v meste na Neve založil školu. Po jedenástich ro

koch, keď sa vráti l späť do Francúzska, však zažil

nejedno sklamanie. Inštitúcia, ktorú založi l sa v tom čase

už volala Kráľovský ústav pre mladých slepcov. Zomrel

1 9. marca 1 822 v Paríži. 1 3. november, deň narodenia

Valentína Haüya, sa od r. 1 946 pripomína ako Medzi

národný deň nevidiacich. V okrese Rim. Sobota si Deň

nevidiacich pripomíname uctením si Mateja Hrebendu pri

jeho pomníku  pamätníku v Hačave. Matej Hrebenda bol

nevidiaci rozširovateľ slovenských a českých kníh. Knihy

rozširoval po celom Slovensku. Prechodil však aj Prahu,

Viedeň, Pešť, či Dolnú zem. Vydavatel ia mu predávali

knihy a on ich spájal nielen s predajom, ale aj nimi poúčal

ľudí, všade šíri l kultúru a osvetu. Bol aj národný buditeľ.

Mnohí ľudia pokladali čítanie kníh za nepotrebnú vec.

Podľa obyčajných ľudí čítanie kníh bolo určené jedine

vzdelancom. Hrebenda ako aj iní proti tomu bojovali

naj lepšie, ako len vedeli . Na cestách zachraňoval

knihy pred pálením, vyhodením či roztrhaním. Zachrá

ni l mnoho kníh, a tým sa pričini l o vybudovanie knižníc.

Okrem kníh zbieral aj ľudové piesne či rozprávky, robil i

to aj Ján Kollár či Pavol Dobšinský. Dokumenty zapi

soval Hrebendov pomocník. Sprevádzal ho od r.1 842.

V roku 1 980 (sté výročie jeho smrti) ho vyhlási l i za

jubi lanta UNESCO. Pomenované sú ňom inštitúcie,

napr. v Rimavskej Sobote od roku 1 991 funguje Kniž

nica Mateja Hrebendu v Rimavskej Sobote, v Hnúšti

Gymnázium Mateja Hrebendu v Hnúšti, v Levoči sa

nachádza Slovenská knižnica pre nevidiacich Mateja

Hrebendu v Levoči. Od roku 1 999 sa v rámci Dní mes

ta Hnúšťa koná literárna súťaž v poézii a próze Hre

bendova kapsa, Celoslovenská literárna súťaž pre

zrakovo postihnutých je Dni Mateja Hrebendu.

Európsky týždeň boja proti drogám
Najpoužívanejšou legálnou drogou na svete je alkohol.

Spoločnosť ho vo veľkej miere toleruje aj napriek

skutočnosti , že spôsobuje mnohé zdravotné a sociálne

poškodenia. Tretí novembrový týždeň kalendárneho roka

201 8 je Európskym týždňom boja proti drogám, vy

hláseným z iniciatívy Európskej únie. Prvýkrát bol tento

Európsky týždeň boja proti drogám vyhlásený v roku

1 998. Začal sa konať v Grécku a pokračoval vo všetkých

členských štátoch. Neskôr sa stalo nepísanou tradíciou,

že v jesenných mesiacoch – osobitne v novembri sa viac

ako inokedy organizujú alebo zviditeľňujú pre verejnosť

aktivity, ktoré v konečnom dôsledku napomáhajú k zni

žovaniu dopytu po drogách. V zmysle definície WHO

„drogová závislosť je duševný a niekedy aj telesný stav

vyplývajúci zo vzájomného pôsobenia medzi živým orga

nizmom a drogou. Charakterizovaný je zmenami správa

Autor: Vladimír Zán  predseda ZO č. 32 ÚNSS

nia a inými reakciami, ktoré vždy zahŕňajú nutkanie

brať drogu buď sústavne, alebo periodicky s cieľom

prežívať jej psychické účinky alebo utlmovať

nepríjemný pocit z nedostatku látky“. Náklonnosť k

tomuto nebezpečenstvu vzniká najmä v dospievajú

com veku. Práve toto obdobie je veľmi dôležité pre

rozvoj zdravej osobnosti a slobodného rozhodovania.

Mestské kultúrne stredisko v Hnúšti premietlo v mesia

ci november dokument s názvom "Pravda o drogách"

študentom Strednej odbornej školy v Hnúšti. Okrem

prednášky pred premietaím sme študentom rozdali aj

zaujímavé brožúrky o drogách. Veríme, že sme tak aj

my napomohli k znižovaniu užitia drog mladými ľuďmi.

Zdroj: rimava.sk, Msks v Hnúšti
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Pohľadnica z roku 1 907

Čarovné Vianoce v Dome kultúry
Vianočné sviatky sú obdobím, na ktoré netrpezlivo ča

káme, lebo ich čaro a výnimočnosť nás napĺňajú pocitmi

šťastia, pohody a harmónie. Atmosféra týchto dní je pl

ná spomienok i očakávaní, nič nie je bežné ani všedné.

Napriek tomu, že Vianoce sú každý rok, ich okúzľujúce

čaro sa nedá ničím nahradiť ani napodobniť. Tíško

prichádza ten zvláštny čas, keď sa stretávajú rodiny,

príbuzní a známi, keď si sadáme k spoločnému stolu,

aby sme sa spolu teši l i z jedinečnej si ly, ktorej hovoríme

rodinné puto. Vianočné sviatky v každom z nás upev

ňujú základné ľudské hodnoty. V tento sviatočný čas

chceme byť k sebe dobrí, zabudnúť na staré hriechy a

snažíme sa každému rozdávať len radosť. Aj preto pre

vás MsKS v spolupráci s evanjel ickým cirkevným zbo

rom a Rímskokatolíckym farským úradom každoročne

pripravuje ekumenický program s názvom Čarovné Via

noce, aby sme si pred Štedrým dňom navodil i tú

správnu atmosféru.

Tento rok vás čakáme vo veľkej sále Domu kultúry v

piatok, 1 4.1 2.201 8, od 1 8:30 hod. s nezabudnuteľným

programom, na ktorom vystúpi Detský folklórny súbor

Zrkadielko, Ženská spevácka skupina Skaliny, Mužská

spevácka skupina Húžva, Ľudová hudba folklórneho

súboru Sinec a betlehemci z Gemera.

Tešíme sa na spoločné chvíle s vami!

Mgr. Diana Vojenčiaková, riaditeľka MsKS

Vianočné hand made trhy v Hnúšti
Vážení občania, ste šikovní, kreatívni, venujete sa

výrobe zaujímavých vlastnoručne robených výrobkov a

máte záujem ich ponúknuť na predaj?

Mesto Hnúšťa pre svojich občanov a návštevníkov

pripravuje prvý Vianočný handmade trh, ktorý sa

uskutoční 1 9.1 2.201 8 od 1 2.00 hod. na Námestí

J.Francisciho, ako súčasť 2. ročníka vianočných

advetných dní v Hnúšti (viď. str. 1 2).

Preto ak máte záujem predať svoje ručne robené šper

ky, keramiku, rôzne dekorácie, mydielka, čelenky,

prstene a pod. , radi Vás na Vianočných handmade

trhoch privítame. Prihlásiť sa môžete už teraz.

V prípade záujmu o účasť a bližšie informácie nás

prosím kontaktujte na telefónnom čísle 047/2028828,

alebo napíšte na: michaela.hroncova@hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Choroby z emócií taký bol názov prednášky. . . . .V

podvečerných hodinách 24.októbra 201 8 sa v Knižnici

prof. Štefana Pasiara uskutočnila odborná prednáška s

českou terapeutkou a spisovateľkou zaoberajúcou sa

psychohygienou, psychosomatikou a vplyvom myslenia

na zdravie človeka, s pani Antoniou Krzemieňovou.

Prečo choroba, ako nezvaný hosť navštívi la práve

vás? Hrá tu psychika a emócie nejakú rolu? Má náš

spôsob myslenia vplyv na choroby? Môžeme sa uzdraviť

si lou vôle? Možno sa vyhnúť chorobe? Musíme niesť

rodinnú záťaž? Platí, že v "starobe" musíme byť častejšie

chorí? Kto môže za chorobu? To je len časť otázok, ktoré

boli zodpovedané na prednáške. . .a nielen tie. . .a možno

táto prednáška zmenila pohľad niektorých zúčastnených

na svoje zdravie, život. . . Antonie Krzemieňová je

psychosomatička a spisovateľka, ktorá sa venuje si le

pôsobenia myšlienky na telo. Už na svojej koži sama

zisti la, že to nie je náhoda, že človek ochorie na kon

krétnu chorobu. Zamyslela sa nad zdravím a začala svoje

hľadanie po racionálnych dôvodoch chorôb. Kto chce,

nájde, a tak aj ona našla, to čo hľadala. Natrafi la na

lekársku psychosomatiku Dr. Hamera a tá jej odpovedala

na otázku, prečo a ako vznikne v tele choroba, ako

reagujú bunky na myšlienky a emócie. Svoje štúdium u

kanadskej lekárky si aj sama v praxi overovala a naďalej

úspešne overuje. Antonie pomáha ľuďom nájsť spôsob

ako byť trvalo zdravý, vyrovnávať sa so životnými

situáciami a život si naozaj užívať a nie ho iba pretrpieť.

Antonia Krzemieňová vydala niekoľko zaujímavých kníh,

z ktorých Tělo napoví a Tělo napoví 2 nájdete aj v

knižnici. Podrobnejšie informácie o psychosomatike ako

aj o prednášajúcej nájdete na: https://www.tonie.sk/. Ďa

kujeme za početnú účasť, čo značí, že nám zdravie nie je

ľahostajné. Poďakovanie patrí aj pani Krzemieňovej,

ktorá pri jala naše pozvanie a už teraz sa veľmi tešíme na

ďalšiu zaujímavú tému, ktorú príde odprednášať v prvej

polovici budúceho roka. Všetkých srdečne pozývame.
Knižnica prof. Štefana Pasiara v Hnúšti

Odborná prednáška v knižnici

Foto: Mgr. Martin Pliešovský
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V nedeľu 1 8.1 1 .201 8 o deň po súťaži v športovom
zápase sa v Košiciach konala súťaž I lyo Cup 201 8 v
predvádzaní zostáv – poomsae a para poomsae,
kde naši taekwondisti nemohli chýbať. Taekwondo
klub HnúšťaTisovec v počte 1 6 súťažiacich svojimi
súťažnými zostavami  poomsae, dosiahl i i v si lnej
medzinárodnej konkurencii z Rumunska, Grécka,
Maďarska, Slovenska z celkového počtu zúčast
nených 1 5 klubov vynikajúce 1 . miesto. Víťazný po
hár patri l zaslúžene nášmu klubu o ktorý sa posta
ral i naši taekwondisti svojimi cennými umiestne
niami: 8 x zlato, 5 x striebro, 5 x bronz nasledovne:
1 . miesto : T. Mravec – v kategóri i Parapoomsae,
T.A.de Buhr, T.B. Lörinčíková, I . Kyseľová, S. Sujo
vá, dvojice: T+T Morová, I .Kyseľová + P.Porubia
ková, T. I . Lörinčíková + V. Funtiarová

Víťazný pohár taekwondistov klubu HnúšťaTisovec v poomsae

3.kolo Open ligy Slovenského zväzu KICKBOXU
V sobotu 1 0.1 1 .201 8 sa v mestskej športovej hale v

Hnúšti uskutočnilo 3. kolo Open ligy SZKB, ktorého sa

zúčastni lo 70 pretekárov v 1 28 štartoch z 1 9 klubov

Slovenska a 1 poľského klubu (UKS Evan Nowy Sacz).

Celý výsledkový servis je na novom súťažnom portál i

SZKB www.sutazekickboxing.sk. V predvečer l igy sa us

kutočnilo v Hnúšti v šport. hale páskovanie v kickboxe v

rámci Slovenského zväzu kickboxu SZKB. Páskovania sa

zúčastni lo 21 športovcov z 3 športových klubov. KL

Hnúšťa, Leon Revúca a Boxing Galanta) Na 6. kyu spás

kovali 3,na 5. kyu 1 4, na 4. kyu 3 a jeden na 2. kyu.

Všetci cvičenci dostal i certifikát. Skúšobný komisár Mgr.

Ľuboslav Bodor. Za Hnúšťanský športový klub súťažil i

nasledovní športovci: Damián Michalík vo váhe do 28 kg

v Lightcontacte skončil na 3. mieste Lulu Huang vo váhe

do 37 kg v Lightcontacte skončila na 3.mieste Juraj Hriv

nák vo váhe do 63 kg v Lightcontacte a Kickl ighte skončil

2. miesto: Tamarka Morová, T. I . Lörinčíková, M.
Kyseľ, M. Zelenáková, M. Klimo
3. miesto: A.L. Lörinčíková, Timka Morová, P.
Porubiaková, S. Spodniaková, V. Funtiarová.
V mene klubu ďakujeme všetkým za úspešnú
reprezentáciu klubu, mesta Hnúšťa, Tisovec a tiež
ďakujeme mestu Tisovec za pomoc s prepravou
detí na súťaž do Košíc. Zdroj: mesto.hnusta.sk

na 2. mieste Fil ip Emingr vo váhe do 84 kg v Kickl ighte

skončil na 2. mieste Ján Radič vo váhe do 89 kg v

Kickl ighte skončil na 1 . mieste. Všetkým pretekárom

gratulujeme a ďakujeme sponzorom, ktorí nám po

mohli zorganizovať túto súťaž, ktorá dopadla výborne.

Zdroj: Facebook: Hnúšťa KickBox Club

Foto: Peter Bonk

Neúspech na domácej palubovke
Domáci celok sa poriadne potrápil . Prvý zápas vyhral i

Hnúšťanky len tesne 3:2. V druhom už Brusno nedalo

domácim hráčkam šancu a Iskra tak nezískala ani set.

Po jednej výhre a jednej prehre tak Gemerčankám s

desiatimi bodmi patrí šieste miesto v I . triede starších

žiačok skupiny Stred. V šiestom kole sa naše baby opäť

vyberú von. Tentoraz ich v prvý decembrový deň čaká

duel na pôde Žiaru nad Hronom.

Zdroj: echoviny.sk
Volejbalové staršie žiačky hnúšťanskej Iskry v sobotu,

1 7. 1 1 . pod svojimi sieťami privítal i družstvo z Brusna.
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Vážení Hnúšťania,

kým svoje vízie a bežní ľudia  ni jako neprepojení na

politiku  sa spoji l i a ukázali , že v Hnúšti chcú zmenu.

Vašu podporu pri jímam strašne šťastný, som na vás

všetkých veľmi hrdý, ale zároveň víťazstvo pri jímam s

pokorou a uvedomením si veľkého záväzku. Je to

záväzok voči Vám všetkým, ktorí ste mi dal i svoj hlas a

rovnako výzva, aby som ostatných našich občanov

presvedčil prácou svojou, prácou svojho tímu, ktorý

zostavíme a spoluprácou so všetkými, ktorí majú s

našim mestom dobré úmysly. Verím, že toto volebné

obdobie bude pokojné, tvorivé a úspešné. Sľubujem,

že budem v práci postupovať vždy rozvážne a o naj

dôležitejších rozhodnutiach sa budem radiť nielen s

poslancami, členmi komisií a výborov miestnych častí,

ale so všetkými občanmi – či už dotazníkmi v mests

kých novinách, alebo verejnými stretnutiami občanov s

primátorom a poslancami. Prvé stretnutie zorganizu

jeme v mesiaci február 201 9. Ďakujem končiacemu pri

mátorovi Michalovi Bagačkovi za všetky dobré veci,

ktoré počas svojho pôsobenia pre mesto urobil a ve

rím, že využije svoju pozíciu, aby Hnúšti pomáhal aj

naďalej. Gratulujem aj novozvoleným poslancom a

podávam im ruku na dobrú spoluprácu. Myslím si, že

do zastupiteľstva sa dostal i schopní ľudia. Ďakujem

všetkým priateľom, ktorí stál i celý čas pri mne, pomá

hali a veri l i mi, hoci som do súboja vstupovali z pozície

outsidera. Ďakujem všetkým občanom, ktorí mi v ce

lom predvolebnom období prejavovali podporu a dávali

mi energiu. Z rozhovorov s Vami vnímam, že ste dos

tal i nový impulz a novú nádej – množstvo nových ľudí

sa chce zapájať do spravovania mesta rôznymi spô

sobmi a ja urobím všetko pre to, aby aktívni občania

dostal i šancu angažovať sa a pomáhať. Sľubujem, že

Vás nesklamem a prosím Vás o trpezlivosť, pretože

nie je možné robiť všetko naraz. Aj v Hnúšťanskom

hlase odo mňa budete dostávať všetky informácie o

aktuálnom dianí. Ešte raz veľmi pekne ďakujem za

Vašu dôveru.

PhDr. Roman Lebeda, novozvolený primátor mesta

Milí moji spoluobčania,

čitú a vždy o tom rozhodnú voliči . Tak je to správne, tak

je to zaužívané v demokratickom štáte. Svoju funkciu

som vykonával 1 6 rokov a mojou snahou bolo vždy

myslieť na to, aby sa v našom meste dalo existovať a

dobre žiť. Preto sme sa pusti l i do budovania priemy

selného parku, preto sme sa snažil i získať čo najviac

financií na opravu škôl, škôlok, na rekoštrukciu infra

štruktúry, námestia, budovanie ihrísk, športovej haly,

odpadové hospodárstvo a mnoho ďalších projektov, kto

ré mali a majú prispieť k zvýšeniu kvality života v našej

Hnúšti . Či to bolo dosť, alebo sa mohlo urobiť viac,

neviem. Čo však viem, je to, že v týchto rokoch som

venoval celú svoju energiu pre naše mesto a viem, že sa

môžem každému smelo pozrieť do očí. Za túto možnosť

sa chcem veľmi pekne poďakovať predovšetkým všetkým

tým mojim spoluobčanom, ktorí mi počas týchto rokov

veri l i a podporovali ma. Chcem sa poďakovať všetkým

mojim spolupracovníkom z mestského úradu, poslancom

mestského zastupiteľstva, organizácií mesta, škôl, škô

lok, ďalších vzdelávacích zariadení, spoločenským orga

nizáciám, športovým klubom, cirkvám či jednotl ivcom.

Pevne dúfam, že sa v nasledujúcom období podarí,

okrem smelých plánov nového vedenia, uskutočniť aj

akcie, ktoré sú v štádiu rozpracovania a treba ich len

dotiahnuť. Myslím tým  zberový dvor, kompostéry pre

rodinné domy, investičné akcie v priemyselnom parku,

rekonštrukcia telocvične v ZŠ J.F. Rimavského, rekon

štrukcia prístavby kultúrneho domu, rekonštrukcia Perti

valdského vily, komunitné centrum, skládka odpadu a

podobne. 1 6 rokov beriem ako skvelú skúsenosť pre mo

ju osobu, ako možnosť poznať množstvo skvelých a

šikovných ľudí, bolo mnoho pekných i ťažkých chvíľ a ja

budem rád na toto obdobie spomínať.
Prajem nášmu mestu, aby sa mu dari lo, aby nové vede
nie naplni lo očakávania obyvateľov Hnúšte, aby sa zlep
šovala kvalita života nielen u nás, ale v celom regióne.

Mgr. Michal Bagačka

po ulynulých voľbách do samospráv

miest a obcí sa v našom meste vyše

1 300 občanov rozhodlo o zmene na

poste primátora mesta. Túto sku

točnosť samozrejme rešpektujem a

veľmi dobre si uvedomujem, že funk

cia primátora je vždy len na dobu ur

naozaj sa to stalo a Dávid vyhral

nad Goliášom. Nebol to rovno

cenný súboj – úradujúci primátor

vždy má vo voľbách množstvo vý

hod. Som rád, že som sa v kam

pani nezníži l k podpásovým úto

kom a prezentoval som predovšet
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8. Ľubica Zollerová, MUDr. , nezávislý kandidát, 51 3
9. Miroslava Vargová, Mgr. , nezávislý kandidát, 486
1 0. Margita Féderová, PhDr. , SNS, 483

1 . Janka Vinclavová, nezávislý kandidát, 239
2. Matúš Golian, nezávislý kandidát, 209
3. Erika Morová, nezávislý kandidát, 205

zdroj: mesto.hnusta.sk

tvorenie nových pracovných miest, ktoré budú atrak
tívne aj pre mladých, vysokoškolsky vzdelaných ľudí.
Určite nie okamžite, ale o také 3 – 4 roky by ich mohli
byť desiatky,“ ozrejmil víťaz volieb a pripomenul, že do
komunálnej pol itiky sa vracia z prostredia hotelového
biznisu. „Pôsobil som v regióne, ktorý nie je z hľadiska
prírodných daností tak atraktívny, ako ten okolo Hnúšte.
A napriek tomu to tam funguje. Som si istý, že môže aj
u nás. Ľudia so skúsenosťami v zahraničí sa budú môcť
vrátiť domov a uplatniť práve v cestovnom ruchu. No a
keď sa k tomu podarí pritiahnuť nejakých investorov zo
sféry priemyslu, bude to, samozrejme, ešte lepšie.“ Ro
mana Lebedu mnohí v Hnúšti a širšom okolí poznajú aj
ako dobrovoľníka a organizátora rôznych akcií. Napos
ledy zaujal záchranou historického mosta v Maši, kde
úspešne prebehla druhá etapa obnovovacích prác.
„Teraz budem mať v programe zložitejšie veci, no ne
znamená to, že o spomínané aktivity sa nebudem za
ujímať. Ich organizáciu odovzdám novým ľuďom, kto
rých budem podporovať. Môj program je mimoriadne
rozsiahly a chcem ho postupne realizovať. Cítim silnú
dôveru ľudí a aj to, že sa tešia. Zmena im dala novú ná
dej, “ povedal a zdôraznil , že chce ľudí viac zapojiť do
komunitného diania, aby sa podľa neho naučil i spájať a
nie rozdeľovať. „V Hnúšti vyrastá nová generácia, ktorá
chce byť hrdá na svoje mesto, len potrebuje inšpiráciu.“
Na otázku, ako vníma svoj volebný úspech, má Lebeda
jednoznačnú odpoveď: „Pre mňa je to pomyselné ví
ťazstvo Dávida na Goliášom. Bežní ľudia, ktorí nie sú
prepojení s miestnou politikou, sa spoji l i , aby ukázali , že
chcú zmenu. Som jedným z nich a chcem naďalej zos
tať ich súčasťou. Mám v pláne dať im do rúk viac rozho
dovacích právomocí, a to viacerými spôsobmi – rozší
rením komisií o viac členov, vytvorením občianskych
rád na sídl iskách a mestských častiach, pravidelnými
prieskumami verejnej mienky.“ Lebeda sa tiež vyjadri l ,
že má v pláne vniesť viac transparentnosti a otvorenosti
do samosprávy. „Napríklad vyhotovovaním videozázna
mov zo zastupiteľstiev. Úrad musí prísť bl ižšie k ľuďom
a neustále sa o nich zaujímať, nielen raz za štyri roky.
Verím, že keď sa vytvorí súdržnejšia komunita, posilní
sa hrdosť mesta aj dôvera ľudí v prácu môjho úradu.“

Zdroj: Marcela Ballová / Novohradské noviny

Za primátora mesta bol zvolený Roman Lebeda, PhDr. , nezávislý kandidát s počtom hlasov 1 302.
Za poslancov Mestského zastupiteľstva boli zvolení :

Po šestnástich rokoch sa v primátorskom kresle Hnúšte
zmení tvár. Podľa definitívnych výsledkov komunálnych
volieb, zaznamenaných Štatistickým úradom SR, v ňom
vystrieda Michala Bagačku bývalý viceprimátor Roman
Lebeda. Dôveru mu prejavilo 1 302 oprávnených voličov.
Tridsaťpäťročný prvý muž Hnúšte sa v minulosti netaj i l
tým, že mesto, v ktorom žije, je pre mladých a tiež inves
torov neatraktívne. Mrzel ho odliv vzdelaných a šikovných
ľudí na západ našej kraj iny alebo za hranice. Verí, že
postupne sa to zmení. Tvrdí, že v poslednom období
Hnúšťa kultúrne vyrástla. „Achil lovou pätou mesta je ne
atraktívna ponuka pracovných miest. Mladí skončia školu
a odídu do Banskej Bystrice, Bratislavy a ďalej, pretože v
rodnom meste si nedokážu nájsť prácu, adekvátnu ich
vzdelaniu. Tiež ohodnotenú tak, aby si mohli dovoliť splá
cať auto, byt, respektíve dopriať niečo viac, nielen uspo
kojiť základné životné potreby,“ vyjadri l sa s tým, že z je
ho spolužiakov zo strednej školy zostal i žiť v Hnúšti len
dvaja – traja. „Pamätám si Hnúšťu spred dvanástich ro
kov. Ak chcel ísť niekto v piatok večer von s partiou, mu
sel si v bare rezervovať stôl. Dnes tu žije okolo 7tisíc
ľudí, avšak len na papieri. Keby sa spravilo náhodné sčí
tanie v nejakom okamihu, bolo by toto číslo aj o niekoľko
stovák nižšie.“ Podľa Lebedu sa chcú mladí uchytiť v za
ujímavejších, lepšie platených zamestnaniach, nie v pá
sovej výrobe za minimálnu mzdu. „Na tomto by som chcel
začať pracovať, aby sme sa snažil i získať investorov a
zároveň, aby sa mesto aktívne zapoji lo do tvorby pra
covných miest. Napríklad aj vybudovaním domova pre
seniorov,“ predostrel nový primátor poukazujúc na Hnúš
ťanky, ktoré opatrujú dôchodcov v Rakúsku. „Takto by si
našl i prácu doma. Desiatkam rodín by sa tak domov vrá
ti la mama,“ podotkol. Potenciál regiónu vidí aj v rozvoji
cestovného ruchu. V tomto smere sa určite musí mesto
chopiť iniciatívy. Rozbehnúť procesy, ktoré môžu byť zá
kladom rozvoja podnikania v tejto oblasti . Znamená to vy

1 . Martin Pliešovský, Mgr. , SNS, 1 067
2. Danka Kiráľová, Ing. , MPH, nezávislý kandidát, 961
3. Grigori j Šamin, Mgr. , nezávislý kandidát, 71 7
4. Marián Petrok, Mgr. , DS, 704
5. Hilda Ginisová, KDH, 558
6. Marianna Balašková, PaedDr. , nezávislý kandidát, 545
7. Katarína Moncoľová, Mgr. , nezávislý kandidát, 545

Výsledky volieb z 1 0. novembra 201 8 v meste Hnúšťa

Roman Lebeda: Problémom Hnúšte je neatraktívna ponuka práce



Vážení čitatel ia, v roku 201 8 si pripomíname niekoľko
významných historických udalostí, ktoré formovali dej iny
nášho národa a štátu. Určite ste boli z médií, či rôznych
podujatí informovaní o osudových osmičkách našich
dejín. Tento článok sa nebude venovať globálnym či
celoštátnym udalostiam spojených s našou históriu, ale
krátkou, no za to na udalosti bohatou kapitolou našich
regionálnych dejín a to vzniku okresu Hnúšťa, ktorý ako
územnosprávna administratívna jednotka existoval v
rokoch 1 938  1 945. Počas svojej existencie existoval v
dvoch štátnych útvaroch a to v tzv. druhej Českoslo
venskej republike a od 1 4. marca 1 939 do svojho zániku
v Slovenskom štáte (od pri jatia ústavy 21 . 7. 1 939
Slovenskej republike). Dátum vzniku, ako aj samostatný
vznik, okresu Hnúšťa bol výsledkom Viedenskej arbitrá
že z 2. novembra 1 938. Vtedajšie Československo
strati lo arbitrážnym rozhodnutím jednu pätinu svojho
územia v prospech Maďarska. Na odstúpenom území
sa nachádzalo aj okresné mesto Rimavská Sobota. Na
základe úprav hranice vyvstala potreba vytvoriť nové
pohraničné okresy a tu sa začala písať história nášho
okresu. Je len ťažké si predstaviť, aké boli pre obyva
teľov okresu náročné prvé mesiace jeho existencie.
Všetky úrady museli byť čo najskôr evakuované z
Rimavskej Soboty do nového sídla okresu, ktoré však
ešte nebolo určené, preto sa dočasne presťahovali do
Likiera a Hnúšte. Problém s určením nového okresného
mesta bol najmä v geografickej rozlohe bývalého okresu
a počte obyvateľov nového určeného mesta, či obce.
Proti zvoleniu obce Hnúšta za hlavné okresné sídlo
protestovali vládni komisári okolitých obcí s vyšším
počtom obyvateľstva (Hnúšťa bola v počte obyvateľstva
až na štvrtom mieste za Kokavou nad Rimavicou,
Klenovcom a Tisovcom). Nakoniec sa však ako spádo
vá obec rozložená v strede nového okresu stala sídlom
a to na základe zákona č. 1 90/1 939 Zz. o verejnej
správe vnútornej. Novovzniknutý okres Hnúšťa patri l do
Pohronskej župy so sídlom v Banskej Bystrici. Na jeho
rozlohe 762 km2 bolo evidovaných 36 301 obyvateľov.
V okrese sa nachádzalo 7 323 domov s hustotou
obyvateľstva 44.1 obyvateľa na 1 km2. Územná správa
sa skladala z 1 3 notariátov, ktoré predstavovali najnižší
článok štátnej správy a to – Tisovec, Hnúšťa, Klenovec,
Kokava nad Rimavicou, Lukovištia, Lom nad Rimavicou,
Melecheď (Teplý Vrch), Hrachovo, Rimavská Baňa,
Veľká Suchá, Rovné, Nižný Skálnik a Hrušovo. Za
zmienku stojí spomenúť, že v prvých rokoch existencie
okresu bol pod správou okresu Hnúšťa aj notariát Lom
nad Rimavicou, ktorý bol na základe zákona č. 50/1 941
Zz. pripojený k okresu Brezno nad Hronom. S jeho
odpadnutím strati l náš okres tri podriadené obce, čím sa
definitívny počet obcí ustál i l na počte 53. Naši pred
kovia to nemali v tej dobe jednoduché. Prvé mesiace
existencie boli poznačené maďarskou agresiou v novom
pohraničí, ktoré v menšej miere pretrvávali až do
vyhlásenia povstania a následnej okupácie. K pohra
ničným sporom sa pridal i aj ekonomické a sociálne
problémy spojené s novovzniknutou situáciu. Najmä
pohraničné obce trpeli značnou biedou kvôli tomu, že
ich spádové mesto bolo Rimavská Sobota. Po arbitráži
sa ocitl i bez ciest a elektriny, keďže všetko sa tiahlo na

bývalé okresné mesto. Tento problém sa snažilo
vedenie okresu odstrániť počas celej jeho existencie a
mnoho ciest, ktoré používame dodnes, bolo vybudo
vaných v tomto období. Jednalo sa najmä o cesty
spájajúce východnú časť okresu s obcou Hnúšťa.
Obyvatel ia okresu v rokoch 1 938  1 944 spoznávali
nové veci ako taxislužbu, rozvíjajúcu sa autobusovú
dopravu, sanitnú službu, hospodársku konjunktúru,
dochádza k pozdvihnutiu kultúrneho a mravného života
v kresťanskom duchu. Obyvatel ia okresu však neostal i
uchránení pred prenasledovaním židovskej minority,
samovoľnými prejavmi členov Hlinkových gárd, či
prenasledovaním politických oponentov režimu. Vojna
sa nášmu územiu vyhýbala až do vypuknutia SNP a
následnej okupácii nemeckou brannou mocou. Okres
Hnúšťa bol postupne na prelome rokov 1 944/1 945
postupe oslobodzovaný rumunskou a sovietskou armá
dou. Po oslobodení prevzali moc v okrese revolučné
národné výbory a bolo len otázkou času, kedy sa
územnosprávne pomery vrátia späť k roku 1 938. Stalo
sa tak nariadením predsedníctva Slovenskej národnej
rady zo dňa 6. marca 1 945, ktoré vo svojom druhom a
treťom odseku hovorí: „Zmena sídiel okresov nastála po
30. septembri 1 938 sa zrušuje. Sídlami jednotl ivých
okresov sú tie obce, ktoré boli týmito 30. septembra
1 938. Obce ktoré boli po 30. septembri odpojené od
svojich okresov, vracajú sa naspäť do týchto pôvodných
okresov." Na základe spomínaného nariadenia v marci
1 945 okres Hnúšťa po svojej takmer 7 ročnej existencií
zanikol a sídlom okresu sa stala Rimavská Sobota.
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Osemdesiat rokov od vzniku okresu Hnúšťa

Budova Okresného úradu v Hnúšti postavná v r. 1 942

Budova Obecného úradu v Hnúšti

Autor : Mgr. Viktor Brádňanský
Zdroj: ŠA SR Rimavská Sobota, AMSNP B. Bystrica.
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Počas dní 1 2.  1 6.1 1 .201 8 bola vo vestibule MsKS

Hnúšťa, v spolupráci s o.z. Rodon Klenovec, MsKS

Hnúšťa a mestom Hnúšťa inštalovaná výstava pod

názvom OKRES HNÚŠŤA (1 938  1 945) s prednáškou

historika Mgr. Viktora Brádňanského. Jeho výstavy a

odbornej prednášky sa zúčastni l i nielen študenti

Gymnázia Mateja Hrebendu, žiaci ZŠ Janka Francisciho

Rimavského a ZŠ Klokočova, taktiež aj široká verejnosť. Foto: MsKS

Malohont mojimi očami
Srdečne vás pozývame na vernisáž výstavy fotografií

zo súťaže Malohont mojimi očami 201 8, ktorá sa usku

toční v Knižnici prof. Štefana Pasiara v Hnúšti v stredu,

1 2.1 2.201 8 o 1 6:00 hod. Počas výstavy sa dozvieme

mená autorov víťazných fotografií, ktoré si budete

môcť spolu s ďalšími pozrieť v priestoroch knižnice až

do konca marca 201 9. V tomto roku sa do súťaže za

poji lo 27 fotografov vo veku od 1 6 do 76 rokov nielen z

obcí zaradených do územia Miestnej akčnej skupiny

MALOHONT, ale aj z miest ako Rimavská Sobota,

Tornaľa, Brezno či Banská Bystrica. Zo 1 32 fotografií

bolo 1 9 vyradených kvôli nesplneniu podmienok súťa

že, pričom najčastejším dôvodom bola nedostatočná

veľkosť, nedodržanie maximálneho počtu a miesta

zhotovenia fotografií. Zvyšných 1 1 3 fotografií postúpilo

do hlasovania verejnosti , ktoré prebiehalo začiatkom

novembra tohto roka. Najviac z nich súťažilo v

kategóri i Prírodné krásy (51 ), potom nasledovali kate

górie Ľudia a život (23), Naše obce (20) a kategória

Kultúrne dedičstvo (1 9). O víťazoch v jednotl ivých ka

tegóriách rozhodovala okrem verejnosti aj hodnotiaca

komisia. Mená víťazov jednotl ivých kategórií spoz

náme už počas otvorenia výstavy v Hnúšti v stredu ,
1 2. 1 2. 201 8, ktoré nám spríjemní Spevácky zbor pri

Základnej umeleckej škole v Hnúšti. Všetci ste vítaní.

Gemerský zvonček
Už ôsmykrát „zazvonil“ zvonček na recitačnej súťaži Ge

merský zvonček, ktorú každoročne organizuje naša škola

– ZŠ Janka Francisciho Rimavského Hnúšťa. Je to ojedi

nelá recitačná súťaž, v ktorej sa stretnú talentovaní reci

tátori – prváčikovia z blízkeho okolia mesta Hnúšťa. Aj

tento rok prišlo ukázať svoj talent 1 2 súťažiacich – prvá

kov zo ZŠ Tisovec, ZŠ Rimavská Baňa, ZŠ Klokočova a

zo ZŠ Janka Francicsiho Rimavského. Umiestnenie:

1 . miesto: Simonka Mániová (ZŠ Tisovec)

2. miesto: Evka Ňuňuková (ZŠ J.F.R. , Hnúšťa)

2. miesto: Lukáško Szendrei (ZŠ J.F.R. , Hnúšťa)

3. miesto: Natálka Angerová (ZŠ Klokočova Hnúšťa)

Všetci zúčastnení boli odmenení  víťazi získali diplom,

vecný dar a sladkú odmenu. Ostatní recitátori si od

niesl i na pamiatku pochvalné uznanie spolu so sladkou

odmenou. Ďakujeme všetkým za účasť a už teraz sa

tešíme na ďalšie stretnutie o rok.

Zdroj: zsnrhnusta.edupage.org

Ing. Miroslava Vargová, manažérka MAS MALOHONT
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Mesto Hnúšťa sa môže tešiť, že ďalším vykročením vpred sa opäť o niečo viac

priblíži lo k návštevníkom, ale aj občanom nášho mesta. Po niekoľkomesačnej práci

grafikov a pripomienkovania, či zo strany mesta, ale i poslancov MsZ, bola nová mapa

mesta Hnúšťa namontovaná a umiestnená na informačnej tabul i na ul ici Hlavnej (za

obchodným domom). Mapa okrem základnej orientácie v meste a okolí poskytuje

prehľad o uliciach Hnúšte, dôležitých inštitúciách, telefónnych číslach, športoviskách,

kultúrnych pamiatkach, zdravotníckych zariadení. Mapa je doplnená o pekné fotografie

Hnúšte a jej prírody.Veríme, že mapa splní svoj účel a bude nám všetkým nápomocná.

V uplynulých dňoch boli ukončené práce na vybudovaní spevnenej

plochy pre dočasné parkovanie 1 0 osobných áut a jedého miesta pre

ZŤP, ktoré bude v budúcnosti označené vodorovných značením a

dopravnou značkou. Stavebné práce boli prevedené bez problémov a v

termíne, za čo ďakujeme firme PURSTAV,s.r.o. . Taktiež ďakujeme

dotknutým občanom za zhovievavosť a trpezlivosť pri real izácií prác.

Mapa mesta

Nové parkovacie miesta

Mesto pristúpilo k oprave povrchu vozovky mosta. Pôvodné drevené časti vozovky,

ktoré sú vplyvom veku a napadnutia hubami poškodené budú nahradené novými

drevenými časťami impregnovanými voči škodcom a hubám. Tento most ako jediný

v miestnej časti Maša slúži na prechod občanov k svojim domom. Mesto ho

rekonštruuje prostredníctvom firmy PURSTAV s.r.o. Pre bezpečný prechod je dôležité

aj to, aby v súčasnosti most nebol zaťažený častým prejazdom ťažkých nákladných

áut. Na mieste je osadená aj dopravná značka, ktorá zakazuje prechod pre motorové

vozidlá, presahujúce celkovú hmotnosť 3,5t. Do budúcnosti je potrebné zaoberať sa aj

spevnením niektorých spodných častí, ktoré tvoria nosný systém, respektíve je nutné

celý most rekonštruovať ako celok, vrátane murovanej klenby. Počas prebiehajúcich

práce prosíme občanov o tolerantnosť.

Most v miestnej časti Maša

V dnešných dňoch sa podľa harmonogramu uskutočňujú dokončovacie

práce na rekonštrukcii Materskej školy Nábrežie Rimavy. V blízkej bu

dúcnosti sa prevedie odvodnenie chodníka pred triedami 5 a 6, kde dlhé

roky počas dažďov stála voda. Zároveň prebiehajú aj prípravné práce,

montáž lešenia na fasáde a asanačné práce jestvujúcich konštrukcií,

ako asanácia bleskozvodov, klampiarskych konštrukcií a pôvodných

drevených okien a vonkajších dverí, ktoré budú vymenené za plastové.

Projekt rieši zateplenie objektu kontaktným zatepľovacím systémom,

vrátane zateplenia strechy. Po prevedení rekonštrukcií podľa PD

budova bude spĺňať tepelnotechnické požiadavky na dané stavby, za

radená bude do energetickej triedy B. Spotreba energie klesne o

41 ,87%. Celková cena vrátane DPH je 245.579,92 € (1 95.000,€ z

dotácie Úradu vlády, zostatok dofinancuje mesto). Odhadovaný termín

ukončenia rekonštrukcie je podľa projektu koniec novembra 201 8.

Rekonštrukcia druhej materskej školy

Čo nové, Hnúšťa?

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk
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Zdroj: mesto.hnusta.sk

Starostl ivosť a pomoc s túlavými psíkmi, ktoré v Hnúšti

odchytí mestská polícia (MSP), zabezpečujú okrem

policajtov aj tri dobrovoľníčky – Miroslava Hochmanová a

Oxana Lukáčová z Hnúšte, ako aj Anna Krankušová z

miestnej časti Hačava. Všetky tri za svoju záslužnú a

obetavú prácu v prospech opustených zvierat dostal i

tohto roku od mesta oficiálne poďakovanie. „Pomáhajú

nám dlhodobo. Sú dobrovoľníčkami v Slovenskej al iancii

ochrancov zvierat, ktorá má sieť nielen po celom Slo

vensku a i v Čechách, kde sa im už tiež podari lo umiest

niť aj psy od nás,“ povedal náčelník MsP, Milan Migaľa.

Ako pokračoval, A. Krankušová u seba doma dočasne

poskytuje prístrešie pre psy, najmä keď ide o šteniatka,

alebo zranené psíky, ktoré potrebujú špeciálnu sta

rostl ivosť. M. Hochmanová sa zase veľkou mierou za

sadila o to, aby bol v Hnúšti vybudovaný prvý priestor pre

voľný pohyb psov v lokalite pri Ul ici 1 . mája. „Tretia

dobrovoľníčka, O. Lukáčová, má pri svojom rodinnom do

me neraz aj vyše desať cudzích psíkov. Nedávno pomoh

la so šteňaťom, ktoré sme našli a nemali sme v našich

podmienkach šancu postarať sa oň,“ dodal Migaľa.

Ročne odchytia 50 psov, k novým majiteľom z nich

smeruje 20. MsP podľa údajov náčelníka každoročne

odchytí v Hnúšti na verejných priestranstvách okolo 50

psov. „Napríklad vlani ich bolo 51 . Z nich u 39 sa nám

podari lo identifikovať ich držiteľov, u zvyšných 1 2 nám

s umiestnením do náhradnej starostl ivosti pomohli

práve spomínané tri dámy. Avšak aj pri tých 39

zistených držiteľoch nám v niektorých prípadoch tak

isto pomohli , pretože sa stalo, že pôvodný majiteľ psa

zomrel, bol po mozgovej príhode a nedokázal sa už o

zviera postarať, alebo sa odsťahoval a psa nechal v

meste,“ ozrejmil náčelník. Celkovo tak uvedené tri

dobrovoľníčky ročne pomôžu umiestniť do nového

domova zhruba 20 psov. Problém s túlavými zvie

ratami je obzvlášť pálčivý práve v našom okrese, kde

nefunguje ani jediný útulok. Najbl ižšie sú až v Brezne,

Revúcej, Lučenci a Fiľakove. V Rim. Sobote má pos

taviť útulok s podporou samosprávy občianskej zdru

ženie Šťastné labky, zatiaľ však k výstavbe nedošlo.

Zdroj: echoviny.sk

Foto: súkromný archív Miroslavy Hochmanovej

Na sídl isku Nábrežie Rimavy, za dielňami Mestského

bytového podniku, bolo realizované takzvané ekologické

venčovisko pre psov. Práce realizovala firma BMP

Slovstav,s.r.o. Hnúšťa. Bolo nevyhnutné sa zamyslieť nad

kultúrou občanov, kde z desiatich venčiacich ľudí len

jeden upratal exkrement po svojom psovi a zabezpečiť

tak riešenie životných potrieb psov. V blízkej budúcnosti

bude venčovisko sprístupnené a dúfame, že aj okolie

bytových domov bude čistejšie.

Venčovisko

Mestskej políci i v Hnúšti pomáhajú s túlavými psíkmi aj tri dobrovoľníčky
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Mestečko Hnúšťa bolo v piatok 23.1 1 .201 8 miestom

Čarovnej studničky. Gemersko – malohontské osvetové

stredisko z Rimavskej Soboty, v zriaďovateľskej pôsob

nosti Banskobystrického samosprávneho kraja, tu vďaka

projektu, ktorý z verejných zdrojov podpori l Fond na pod

poru umenia vytvori lo celodenné edukačné aktivity v ob

lasti tradičnej ľudovej kultúry. Svoje aktivity začali už

zavčas rána v Gymnáziu Mateja Hrebendu v Hnúšti a to

tvorivými remeselnými dielňami. Odborné pracovníčky

GMOS prezentovali dávne remeselné tradície, a to na

hrnčiarskom kruhu predvádzala Ing. Magdaléna Kanto

rová, výrobu cigánskych tkaničiek prezentovala Mgr. Kris

tína Lendvorská, Mgr. Anetta Cvachová prezentovala via

nočné ozdoby. V ďalšej triede Mgr. Stanislava Zvarová

prezentovala tradičný odev. Hudobnú dielňu lektoroval

člen o.z. RODON Klenovec Mgr. Viktor Brádňanský a to

hudobný nástroj hel igónku. Ľudovú pieseň z Muráňa učil i

členky FS Vepor z Klenovca Viktória Dovalová a Renáta

Brndiarová. Záver patri l tanečnej dielni, do ktorej sa pridal

tanečník FS Vepor z Klenovca, Denis Šimonič. Tieto

edukačné aktivity sme prezentovali aj v Základnej škole

Centrum v Hnúšti, kde sme doplni l i výrobu mydiel, ple

tenie s pedigom. Popoludnie Čarovná studnička zaplni la

Dom kultúry Janka Francisciho Rimavského. Od 1 5tej

hodiny sme realizovali prezentáciu tradičného hudobného

nástroja gajdy, s lektorom Mgr. Andrejom Babiarom z

Čo všetko dokázala vykúzliť Čarovná studnička

Horných Príbeliec. Prezentáciu tradičnej party lekto

rovala Mgr. Monika Zapletalová z Horných Príbeliec a

výrobu zápästkov Mgr. Alexandra Kossarová z Podpo

l ianskeho osvetového strediska zo Zvolena. Od 1 8:00

sme si pre verejnosť pripravil i Folklórny večer, v ktorom

sa predstavil i regionálne folklórne kolektívy, a to: Dets

ký folklórny súbor Zrkadielko z Hnúšte, Ženská spe

vácka skupina Skaliny a Mužská spevácka skupina

Húžva z Hnúšte. Sólistka speváčka Andrejka Vranská,

Folklórny súbor Háj z Rimavskej Soboty, Dievčenská

spevácka skupina Zornička, Detský folklórny súbor

Mladosť, Folklórny súbor Vepor z Klenovca so spe

váckou ženskou a mužskou skupinou a heligonkármi. Z

Revúcej zavítal Folklórny súbor Lykovec. Program slo

vom sprevádzala Stanislava Zvarová. Svojim hudob

ným umením Folklórny večer obohati l i muzikanti Ľubo

Hudák, Dominik Václav, Patrik Korfant, Michal Zelinka,

ktorí hudobne sprevádzali I I . Gemersko – malohontskú

ľudovú tancovačku. Súčasťou tancovačky bola škola

tanca zo Spiša, s výbornými tanečnými lektormi Mare

kom Sabolom a Júliou Leškaničovou z Bardejova.

Srdečne ďakujeme všetkým účastníkom a spoluorga

nizátorovi  Mestskému kultúrnemu stredisku v Hnúšti.

Mgr. Stanislava Zvarová,

odborná pracovníčka GMOS Rimavská Sobota

Foto: Peter Poboček
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Deň nevidiacich v Hnúšti
V okrese Rimavská Sobota už dlhodobo si Deň

nevidiacich pripomíname uctením si Mateja Hrebendu pri

jeho pomníku  pamätníku v Hačave (odhali l i ho v roku

1 968). V stredu 7.1 1 .201 8 si predstavitel ia mesta Hnúšťa,

zástupcovia UNSS a predstavitel ia cikrvi, ucti l i pamiatku

tejto udalosti položením kytice pri pomníku. 1 3. novembra

sa v roku 1 745 narodil Valentin Haüy (Oj) v Picardi i , ktorý

založi l v r. 1 784 prvý výchovnovzdelávací ústav pre ne

vidiacich v Paríži. Neskôr v r. 1 786 vznikol ústav nevi

diacich detí. Jeho cieľom bolo poskytnúť vzdelanie a

zároveň naučiť ich manuálne pracovať. Aktivity fran

cúzskeho nadšenca sa dostal i aj za hranice a v r. 1 806

ho pozval ruský cár Alexander I . do SanktPeterburgu,

aby v meste na Neve založil školu. Po jedenástich ro

koch, keď sa vráti l späť do Francúzska, však zažil

nejedno sklamanie. Inštitúcia, ktorú založi l sa v tom čase

už volala Kráľovský ústav pre mladých slepcov. Zomrel

1 9. marca 1 822 v Paríži. 1 3. november, deň narodenia

Valentína Haüya, sa od r. 1 946 pripomína ako Medzi

národný deň nevidiacich. V okrese Rim. Sobota si Deň

nevidiacich pripomíname uctením si Mateja Hrebendu pri

jeho pomníku  pamätníku v Hačave. Matej Hrebenda bol

nevidiaci rozširovateľ slovenských a českých kníh. Knihy

rozširoval po celom Slovensku. Prechodil však aj Prahu,

Viedeň, Pešť, či Dolnú zem. Vydavatel ia mu predávali

knihy a on ich spájal nielen s predajom, ale aj nimi poúčal

ľudí, všade šíri l kultúru a osvetu. Bol aj národný buditeľ.

Mnohí ľudia pokladali čítanie kníh za nepotrebnú vec.

Podľa obyčajných ľudí čítanie kníh bolo určené jedine

vzdelancom. Hrebenda ako aj iní proti tomu bojovali

naj lepšie, ako len vedeli . Na cestách zachraňoval

knihy pred pálením, vyhodením či roztrhaním. Zachrá

ni l mnoho kníh, a tým sa pričini l o vybudovanie knižníc.

Okrem kníh zbieral aj ľudové piesne či rozprávky, robil i

to aj Ján Kollár či Pavol Dobšinský. Dokumenty zapi

soval Hrebendov pomocník. Sprevádzal ho od r.1 842.

V roku 1 980 (sté výročie jeho smrti) ho vyhlási l i za

jubi lanta UNESCO. Pomenované sú ňom inštitúcie,

napr. v Rimavskej Sobote od roku 1 991 funguje Kniž

nica Mateja Hrebendu v Rimavskej Sobote, v Hnúšti

Gymnázium Mateja Hrebendu v Hnúšti, v Levoči sa

nachádza Slovenská knižnica pre nevidiacich Mateja

Hrebendu v Levoči. Od roku 1 999 sa v rámci Dní mes

ta Hnúšťa koná literárna súťaž v poézii a próze Hre

bendova kapsa, Celoslovenská literárna súťaž pre

zrakovo postihnutých je Dni Mateja Hrebendu.

Európsky týždeň boja proti drogám
Najpoužívanejšou legálnou drogou na svete je alkohol.

Spoločnosť ho vo veľkej miere toleruje aj napriek

skutočnosti , že spôsobuje mnohé zdravotné a sociálne

poškodenia. Tretí novembrový týždeň kalendárneho roka

201 8 je Európskym týždňom boja proti drogám, vy

hláseným z iniciatívy Európskej únie. Prvýkrát bol tento

Európsky týždeň boja proti drogám vyhlásený v roku

1 998. Začal sa konať v Grécku a pokračoval vo všetkých

členských štátoch. Neskôr sa stalo nepísanou tradíciou,

že v jesenných mesiacoch – osobitne v novembri sa viac

ako inokedy organizujú alebo zviditeľňujú pre verejnosť

aktivity, ktoré v konečnom dôsledku napomáhajú k zni

žovaniu dopytu po drogách. V zmysle definície WHO

„drogová závislosť je duševný a niekedy aj telesný stav

vyplývajúci zo vzájomného pôsobenia medzi živým orga

nizmom a drogou. Charakterizovaný je zmenami správa

Autor: Vladimír Zán  predseda ZO č. 32 ÚNSS

nia a inými reakciami, ktoré vždy zahŕňajú nutkanie

brať drogu buď sústavne, alebo periodicky s cieľom

prežívať jej psychické účinky alebo utlmovať

nepríjemný pocit z nedostatku látky“. Náklonnosť k

tomuto nebezpečenstvu vzniká najmä v dospievajú

com veku. Práve toto obdobie je veľmi dôležité pre

rozvoj zdravej osobnosti a slobodného rozhodovania.

Mestské kultúrne stredisko v Hnúšti premietlo v mesia

ci november dokument s názvom "Pravda o drogách"

študentom Strednej odbornej školy v Hnúšti. Okrem

prednášky pred premietaím sme študentom rozdali aj

zaujímavé brožúrky o drogách. Veríme, že sme tak aj

my napomohli k znižovaniu užitia drog mladými ľuďmi.

Zdroj: rimava.sk, Msks v Hnúšti
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Pohľadnica z roku 1 907

Čarovné Vianoce v Dome kultúry
Vianočné sviatky sú obdobím, na ktoré netrpezlivo ča

káme, lebo ich čaro a výnimočnosť nás napĺňajú pocitmi

šťastia, pohody a harmónie. Atmosféra týchto dní je pl

ná spomienok i očakávaní, nič nie je bežné ani všedné.

Napriek tomu, že Vianoce sú každý rok, ich okúzľujúce

čaro sa nedá ničím nahradiť ani napodobniť. Tíško

prichádza ten zvláštny čas, keď sa stretávajú rodiny,

príbuzní a známi, keď si sadáme k spoločnému stolu,

aby sme sa spolu teši l i z jedinečnej si ly, ktorej hovoríme

rodinné puto. Vianočné sviatky v každom z nás upev

ňujú základné ľudské hodnoty. V tento sviatočný čas

chceme byť k sebe dobrí, zabudnúť na staré hriechy a

snažíme sa každému rozdávať len radosť. Aj preto pre

vás MsKS v spolupráci s evanjel ickým cirkevným zbo

rom a Rímskokatolíckym farským úradom každoročne

pripravuje ekumenický program s názvom Čarovné Via

noce, aby sme si pred Štedrým dňom navodil i tú

správnu atmosféru.

Tento rok vás čakáme vo veľkej sále Domu kultúry v

piatok, 1 4.1 2.201 8, od 1 8:30 hod. s nezabudnuteľným

programom, na ktorom vystúpi Detský folklórny súbor

Zrkadielko, Ženská spevácka skupina Skaliny, Mužská

spevácka skupina Húžva, Ľudová hudba folklórneho

súboru Sinec a betlehemci z Gemera.

Tešíme sa na spoločné chvíle s vami!

Mgr. Diana Vojenčiaková, riaditeľka MsKS

Vianočné hand made trhy v Hnúšti
Vážení občania, ste šikovní, kreatívni, venujete sa

výrobe zaujímavých vlastnoručne robených výrobkov a

máte záujem ich ponúknuť na predaj?

Mesto Hnúšťa pre svojich občanov a návštevníkov

pripravuje prvý Vianočný handmade trh, ktorý sa

uskutoční 1 9.1 2.201 8 od 1 2.00 hod. na Námestí

J.Francisciho, ako súčasť 2. ročníka vianočných

advetných dní v Hnúšti (viď. str. 1 2).

Preto ak máte záujem predať svoje ručne robené šper

ky, keramiku, rôzne dekorácie, mydielka, čelenky,

prstene a pod. , radi Vás na Vianočných handmade

trhoch privítame. Prihlásiť sa môžete už teraz.

V prípade záujmu o účasť a bližšie informácie nás

prosím kontaktujte na telefónnom čísle 047/2028828,

alebo napíšte na: michaela.hroncova@hnusta.sk

Zdroj: mesto.hnusta.sk

Choroby z emócií taký bol názov prednášky. . . . .V

podvečerných hodinách 24.októbra 201 8 sa v Knižnici

prof. Štefana Pasiara uskutočnila odborná prednáška s

českou terapeutkou a spisovateľkou zaoberajúcou sa

psychohygienou, psychosomatikou a vplyvom myslenia

na zdravie človeka, s pani Antoniou Krzemieňovou.

Prečo choroba, ako nezvaný hosť navštívi la práve

vás? Hrá tu psychika a emócie nejakú rolu? Má náš

spôsob myslenia vplyv na choroby? Môžeme sa uzdraviť

si lou vôle? Možno sa vyhnúť chorobe? Musíme niesť

rodinnú záťaž? Platí, že v "starobe" musíme byť častejšie

chorí? Kto môže za chorobu? To je len časť otázok, ktoré

boli zodpovedané na prednáške. . .a nielen tie. . .a možno

táto prednáška zmenila pohľad niektorých zúčastnených

na svoje zdravie, život. . . Antonie Krzemieňová je

psychosomatička a spisovateľka, ktorá sa venuje si le

pôsobenia myšlienky na telo. Už na svojej koži sama

zisti la, že to nie je náhoda, že človek ochorie na kon

krétnu chorobu. Zamyslela sa nad zdravím a začala svoje

hľadanie po racionálnych dôvodoch chorôb. Kto chce,

nájde, a tak aj ona našla, to čo hľadala. Natrafi la na

lekársku psychosomatiku Dr. Hamera a tá jej odpovedala

na otázku, prečo a ako vznikne v tele choroba, ako

reagujú bunky na myšlienky a emócie. Svoje štúdium u

kanadskej lekárky si aj sama v praxi overovala a naďalej

úspešne overuje. Antonie pomáha ľuďom nájsť spôsob

ako byť trvalo zdravý, vyrovnávať sa so životnými

situáciami a život si naozaj užívať a nie ho iba pretrpieť.

Antonia Krzemieňová vydala niekoľko zaujímavých kníh,

z ktorých Tělo napoví a Tělo napoví 2 nájdete aj v

knižnici. Podrobnejšie informácie o psychosomatike ako

aj o prednášajúcej nájdete na: https://www.tonie.sk/. Ďa

kujeme za početnú účasť, čo značí, že nám zdravie nie je

ľahostajné. Poďakovanie patrí aj pani Krzemieňovej,

ktorá pri jala naše pozvanie a už teraz sa veľmi tešíme na

ďalšiu zaujímavú tému, ktorú príde odprednášať v prvej

polovici budúceho roka. Všetkých srdečne pozývame.
Knižnica prof. Štefana Pasiara v Hnúšti

Odborná prednáška v knižnici

Foto: Mgr. Martin Pliešovský
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V nedeľu 1 8.1 1 .201 8 o deň po súťaži v športovom
zápase sa v Košiciach konala súťaž I lyo Cup 201 8 v
predvádzaní zostáv – poomsae a para poomsae,
kde naši taekwondisti nemohli chýbať. Taekwondo
klub HnúšťaTisovec v počte 1 6 súťažiacich svojimi
súťažnými zostavami  poomsae, dosiahl i i v si lnej
medzinárodnej konkurencii z Rumunska, Grécka,
Maďarska, Slovenska z celkového počtu zúčast
nených 1 5 klubov vynikajúce 1 . miesto. Víťazný po
hár patri l zaslúžene nášmu klubu o ktorý sa posta
ral i naši taekwondisti svojimi cennými umiestne
niami: 8 x zlato, 5 x striebro, 5 x bronz nasledovne:
1 . miesto : T. Mravec – v kategóri i Parapoomsae,
T.A.de Buhr, T.B. Lörinčíková, I . Kyseľová, S. Sujo
vá, dvojice: T+T Morová, I .Kyseľová + P.Porubia
ková, T. I . Lörinčíková + V. Funtiarová

Víťazný pohár taekwondistov klubu HnúšťaTisovec v poomsae

3.kolo Open ligy Slovenského zväzu KICKBOXU
V sobotu 1 0.1 1 .201 8 sa v mestskej športovej hale v

Hnúšti uskutočnilo 3. kolo Open ligy SZKB, ktorého sa

zúčastni lo 70 pretekárov v 1 28 štartoch z 1 9 klubov

Slovenska a 1 poľského klubu (UKS Evan Nowy Sacz).

Celý výsledkový servis je na novom súťažnom portál i

SZKB www.sutazekickboxing.sk. V predvečer l igy sa us

kutočnilo v Hnúšti v šport. hale páskovanie v kickboxe v

rámci Slovenského zväzu kickboxu SZKB. Páskovania sa

zúčastni lo 21 športovcov z 3 športových klubov. KL

Hnúšťa, Leon Revúca a Boxing Galanta) Na 6. kyu spás

kovali 3,na 5. kyu 1 4, na 4. kyu 3 a jeden na 2. kyu.

Všetci cvičenci dostal i certifikát. Skúšobný komisár Mgr.

Ľuboslav Bodor. Za Hnúšťanský športový klub súťažil i

nasledovní športovci: Damián Michalík vo váhe do 28 kg

v Lightcontacte skončil na 3. mieste Lulu Huang vo váhe

do 37 kg v Lightcontacte skončila na 3.mieste Juraj Hriv

nák vo váhe do 63 kg v Lightcontacte a Kickl ighte skončil

2. miesto: Tamarka Morová, T. I . Lörinčíková, M.
Kyseľ, M. Zelenáková, M. Klimo
3. miesto: A.L. Lörinčíková, Timka Morová, P.
Porubiaková, S. Spodniaková, V. Funtiarová.
V mene klubu ďakujeme všetkým za úspešnú
reprezentáciu klubu, mesta Hnúšťa, Tisovec a tiež
ďakujeme mestu Tisovec za pomoc s prepravou
detí na súťaž do Košíc. Zdroj: mesto.hnusta.sk

na 2. mieste Fil ip Emingr vo váhe do 84 kg v Kickl ighte

skončil na 2. mieste Ján Radič vo váhe do 89 kg v

Kickl ighte skončil na 1 . mieste. Všetkým pretekárom

gratulujeme a ďakujeme sponzorom, ktorí nám po

mohli zorganizovať túto súťaž, ktorá dopadla výborne.

Zdroj: Facebook: Hnúšťa KickBox Club

Foto: Peter Bonk

Neúspech na domácej palubovke
Domáci celok sa poriadne potrápil . Prvý zápas vyhral i

Hnúšťanky len tesne 3:2. V druhom už Brusno nedalo

domácim hráčkam šancu a Iskra tak nezískala ani set.

Po jednej výhre a jednej prehre tak Gemerčankám s

desiatimi bodmi patrí šieste miesto v I . triede starších

žiačok skupiny Stred. V šiestom kole sa naše baby opäť

vyberú von. Tentoraz ich v prvý decembrový deň čaká

duel na pôde Žiaru nad Hronom.

Zdroj: echoviny.sk
Volejbalové staršie žiačky hnúšťanskej Iskry v sobotu,

1 7. 1 1 . pod svojimi sieťami privítal i družstvo z Brusna.
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